
Lepsza i wydajniejsza praca 
drogą do szybkiego wzrostu stopy życiowej 

Załogi robotnicze omawiają uchwały IX Plenum KC PZPR

Nasilić pracą w najsłabszych gminach i gromadach

Przyspieszyć dostawy zboża ze spółdzielń produkcyjnych
• WIEDEŃ

Amerykańskie władze wojskowe 
podjęły intensywne prace nad 
rozszerzeniem baz we francuskiej 
strefie okupacyjnej w Austrii.

• BERLIN

Władze bezpieczeństwa NRD 
unieszkodliwiły grupę agentów 
imperialistycznych.

Grupa ta uprawiała szpiego
stwo i przygotowywała akty dy
wersji w miastach, położonych na 
wybrzeżu bałtyckim w NRD,

W szeregu powiatów sq jeszcze spółdzielnie, 
które nie zrealizowały całkowicie swoich pla
nów dostawy zboża dla państwa. Spółdzielnie 
te mają dostarczyć poważne ilości zboża to
warowego, co w dużej mierze decydować bę
dzie o wykonaniu planu przez powiat.

Dlatego też obecnie, kiedy spółdzielnie w 
zcsadzie zakończyły już siewy i wykopki, trzeba 
przyśpieszyć w nich tempo omłotów i w ciągu 
najbliższych kilku dni doprowadzić do pełnego 
wykonania planu dostaw zboża.

Największe zaległości w skupie zboża po- 
siadajq spółdzielnie produkcyjne w powiecie

17 listopada br. odbyła się 
w sali konferencyjnej Woj. 
RN w Koszalinie wojewódzka 
narada aktywu partyjnego P° 
święcona omówieniu uchwal 
IX Plenum Komitetu Central, 
nego partii. W naradzie wzlę 
lo udział kilkuset aktywistów 
partyjnych Ziemi Koszaliń
skiej.

W prezydium narady zasle 
dli członkowie Egzekutywy 
KW PZPR z 1 sekretarzem 
KW, tow. Elczewsklm I eekre 
tarzem KW tow. Dajklem na 
czele. W naradzie wziął udział 
minister Finansów tow. Die
trich, który wygłosił w dy. 
skuejl obszerne przemówienie.

Referat na temat zadań wo 
jewódzkiej organizacji partyj 
nej w realizacji wytycznych 
IX Plenum KC PZPR, wyglo. 
sił 1 sekretarz KW tow. Ma
ciej7 Ele ze wek i.

W dyskusji nad referatem 
zabierali glos tow. tow.: Wró 
blewski — prezes WZGS, Jan 
kowskj — prezes WZ ZSCh. 
Gertruda Płoch — sekretarz 
podst. org. partyjnej w Kle- 
szczynle pow. Zlotów, Hajdu- 
czenla — sekretarz, KW, Sta-

PRAGA. Jak podoje agen
cja CTK, Komitet Centralny Ko 
munistycznej Partii Czechosłowa
cji donosi o zgonie sekretarza 
KC KPCz Bedricha Vody-Pexy.

Depesza KC PZPR 
do KC KPCz

Przejęci do głębi wiadomościq 
o zgonie towarzysza Bedricha 
Vody-Pexy, sekretarza KC Komu
nistycznej Partii Czechosłowacji 
łączymy się z Wami w żałobie 
po bolesnej stracie. śmierć 
wyrwała z naszych szeregów 
niestrudzonego i zasłużonego bo
jownika o dobro klasy robotni
czej i narodu czechosłowackiego, 
o zwycięstwo sprawy socjalizmu.

KOMITET CENTRALNY 
POLSKIEJ ZJEDNOCZONEJ 

PARTII ROBOTNICZEJ

W dniu wczorajszym powiat kołobrzeski, jako 
czwarty w naszym województwie, po Bytowie, 
Miastku i Drawsku przekroczył 90 procent 
rocznego planu skupu zboża. Chłopi tego po
wiatu, którzy już w całości wykonali swoje 
plany dostaw zboża, zostali zwolnieni z mia
rek i odsypów młyńskich, majq prawo sprze
daży na wolnym rynku nadwyżki swojego zbo
ża i przetworów zbożowych.

Ale i w powiecie kołobrzeskim realizacja 
planu skuDu zboża nie przebiega prawidłowo 
we wszystkich gminach. Wykonanie planu w 90 
proc, zawdzięcza on dobrej pracy politycznej 
i organizacyjnej komitetów gminnych, orga-

Podobnie jak w kołobrzeskim, w każdym po
wiecie szereg gromad i gmin posiada jeszcze 
znaczne zaległości w skupie zboża. Gminy te 
ciqgnq wstecz cały powiat i w poważnym 
stopniu opóżniajq realizację planu rocznego. 
I tak np. w powiecie sławneńskim obok przo
dujących gmin, jak np. Dobiesław (93 proc, 
planu) - znajduję się gminy, w których za
niedbano pracę polityczną i organizacyjną. 
Np. gmina Sławno wykonała do tej pory za
ledwie 55 proc, planu, gmina Darłowo - 76 
procent, o Wrześnica - 73 proc.

W powiecie człuchowskim gmina Biały Bór 
wykonała plan w 100 proc., a gmina Gwiaź-

bytowskim, słupskim i wałeckim, który zresztą 
obok powiatu złotowskiego wlecze się na koń
cu w całym województwie.

Aktyw nasz, uzbrojony w potężny oręż, jakim 
sq uchwały IX Plenum KC PZPR, winien wzmóc 
pracę polityczną i organizacyjną, by wszyscy 
zalegający z obowiązkowymi dostawami prze
de wszystkim zboża, a także mięsa, mleka I w 
płatności podatku gruntowego, w pełni zreali
zowali swoje zobowiązania wobec poństwa, 
wobec kłosy robotniczej, do końca bieżącego 
miesiąca,

nizacji partyjnych w gromadach, ZSL, ZSCh 
i rad narodowych -w szeregu gmin. Są jednak 
i takie gminy, jak np. Charzyno i Rymań, 
które mają jeszcze poważne zaległości. V/ 
Charzynie, w tamtejszym Prezydium GRN usa
dowiła się „rodzinka", kumoterska klika, któ
ra wyraźnie sabotuje wykonanie planu skupu. 
Kumoterstwo zagnieździło się również w Ry
maniu. Trzeba zdecydowanych posunięć orga
nizacyjnych, aby rozbić tę klikę, surowo uka- 
rcć szkodników i wzmocnić pracę polityczną 
szczególnie wśród mało- i średniorolnych chło
pów, aby wspólnie z nimi przełamać opór 
elementów kułackich i spekulacyjnych.

Nie wolno uspokajać się dotychczasowymi 
sukcesami, lecz przeciwnie, zwielokrotnić pra
cę polityczną - aby plan skupu zboża wyko
nać w całości do końca bieżącego miesiąca.

Sławno, Człuchów' i Białogard
zbliżają się do czołówki

Następne z kolei powiaty, którym niewiele 
brakuje do zwolnienia z miarek i odsypów 
- to Sławno (86 proc, planu rocznego), Człu
chów i Białogard (85 proc, planu). Od nasi
lenia pracy polityczno-uświadamiającej i agi
tacyjnej w gromadach zalegających, od cel
ności sankcji stosowanych przez kolegia orze
kające wobec złośliwie opornych, a przede 
wszystkim od stopnia mobilizacji mało- i śre
dniorolnych chłopów, którzy potrafią odizolo
wać kułaka i zmusić go do wykonania obo
wiązków wobec państwa, zależeć będzie, któ
ry z tych powiatów jako pierwszy uzyska zwol
nienie od miarek i odsypów.

na omówienie wytycznych IX 
Plenum.

W hucte „Baildon" żywo 
dyskutuje załoga nad progra
mem polepszenia warunków 
bytowych całej ludności w la- 
tach 1954—1955. Jeden z czo
łowych przodowników pracy. 
I wytaplacz Ryszard Tkaczyk, 
mówi: „Nasza partia widzi 
daleko 1 mądrze przewodzi 
klasie robotniczej. Dlatego żeś 
my Już trochę mocniej stanęli 
na nogach, obniżone zostały 
ceny. Ale Jeszcze Jest dużo 
zaczętych 1 nie skończonych o- 
siedli mieszkalnych, nowych 
fabryk 1 nowych kopalń, któ
re Jak najszybciej muszą da
wać produkcję, żeby u nas by
ło coraz lepiej".

Równie głęboko rozważają 
swe zadania górnicy przodu
jącej kopalni „Gottwald". „Za 
łoga naszej kopalni — mówi 
Józef Piotrowski — widzi 
słuszna linię polityki naszej 
partii zawartą w tezach przed- 
zjazdowych".

* ♦ ♦
Ł0D2. W ZPB im. Stalina 

w. oparciu o tezy opracowano 
nowe, atrakcyjne metody agi
tacji poglądowej. W salach 
produkcyjnych obok „Błyska
wic", mówiących o konieczno
ści dalszego zwiększenia wysil 
ku w walce o plan, wywieszo
no transparenty z mobilizują
cymi napisami. Jeden z trans
parentów głosi: „Włókniarze

dżin ma jeszcze duże zaległości. W powiecie 
biatogardzkim gmina Łęczno zbliża się do 
100 proc., a gmina Połczyn-Zdrój nie osiągnę
ła jeszcze 60 proc.

Czy w gminach „odstających" urodzaje zbo
ża były gorsze? Czy tamtejsi chłopi pracujący 
są gorszymi obywatelami? Nie. W gminach 
tych nie prowadzono dotychczas odpowiedniej 
pracy politycznej, aktyw nie pomagał małorol
nym chłopom w ich walce z kułakiem sabotu
jącym plany dostaw, wobec opornych nie za
stosowano ustawowych sankcji karnych - i to 
są zasadnicze przyczyny niewykonywania 
przez nie planu dostaw.

Równolegle r budową 
kombinatu szybko postępu
ją prace związane z budową 
pierwszego socjalistycznego 
miasta — Nowa Huta. Wy 
budowano tu już i budu/e 
się nadal szereg nowocze
snych osiedli mieszkanio
wych. W gotowych już blo
kach mieszka ponad 30 ty
sięcy ludzi. W najbliższym 
czasie do dyspozycji budo
wniczych kombinatu zosta
ną oddane dalsze bloki i 
osiedla znajdujące się je
szcze w budowie.

nisz — przewodniczący PRN 
Miastko, Pol — zastępca kler. 
Wydz. Propagandy KW, Jarf 
Krawczyk — sekretarz podst. 
org. part. Pomyek Mały powj 
Bytów. Kalita — dyr. WZPT, 
Michałki — sekretarz podst. 
org. part, w „Korabiu" — 
Ustka. Sawicki dyr. Ekspoz. 
POM, Radzik — zastępca na
czelnika Oddz. Eksploatacyjni® 
go MRO Słupsk, BrodzliisM 
— prezes PZGS — Białogard, 
Sieczko — sekretarz KM 
Słupsk-, Wleczyńska — robo
tnica SFM. Zieleniewski — 
przewodniczący PRN Walcz. 
Pożarskl — OZ PGR — Szcze 
clnek.

Dyskutanci krytykowali do
tychczasowe braki naszego roi 
nlctwa. stawiając jednocześnie 
konkretne wnioski, zmierzają
ce do szybkiego wzrostu pro
dukcji rolnej w naszym woje 
wództwle. Ukazywali również 
nie wykorzystane dotychczas 
rezerwy produkcyjne, szcze
gólnie w przemyśle tereno
wym.

Dyskusję podsumował I ee 
knetarz KW, tow. Elczewskl.

(U)

z ZPB im. Stalina — walcz
my z marnotrawstwem! Robot
niku. pamiętaj, że każdy kilo
gram odpadków to 12 zł stra- 
corych dla naszej gospodarki 
narodowej!"

W ZPB lm. Kunickiego w 
pierwszych dniach listopada 
załoga przędzalni miała poważ 
ne trudności z rytmicznym wy 
konaniem planów. Omawiając 
zbiorowo uchwały IX Plenum, 
robotnicy, a wraz z nimi mi
strzowie I personel pomocni
czy wskazali na przyczyny 
trudności. Mówili oni o kon
kretnych wypadkach nieprze
strzegania przez niektórych 
mistrzów | przędzalników prze 
plsów technologicznych, o za- 
niedbanlach technicznych czy 
brakli dyscypliny pracv.

Realizulac wskazania IX 
Plenum KC PZPR, nlenotowa 
ne dotychczas w historii zakła 
dów wcnlkl swel pracy osią
gają robotnicy ZPB lm. Hanki 
Śawlckiel w Lodzi. Przędzal- 
nlcy tvch zakładów osiągnęli 
za 16 dni listopada hr. prze
kroczenie planowanych zadań 
o 6.9 proc., a załoga w 6krę- 
calnl a<ż o 8.7 proc.

KRAKÓW. Załoga Kraków 
sklch Zakładów Farmaceutycz 
nvch. która ostatnio znacznie 
rozszerzyła asortyment swo|e| 
produkcll. wypuszczając na rv 
nek szereg nowych, cennych 
leków, tak np. wyprodukowana 
no raz p,o-w6zy w kraju wita
mina „B". chloromycetyna 
Itp.. o których to asortymen
tach mówią tezy przedzlazdo- 
we. żywo dyskutuje nad teza
mi IX Plenum Partii.

Codziennie w przerwach o-

Zgon sekretarza 
KC KP 

Czechosłowacji

Narada 
wojewódzkiego aktywu partyjnego 

poświęcona omówieniu 
uchwał IX Plenum KC PZPR

biadowych. we wszystkich od
działach wielkich zakładów 
zbierała się grupy partyjne, 
związkowe i ZMP-owskle. Ro
botnice i robotnicy oraz aktyw 
inżynieryjno - techniczny czy 
ta la poszczególne tezy do dy- 
skusli na II Zjazd Partit, wy 
Jaśnlalac ich znaczenie 1 treść.

* * *
WARSZAWA. Pracownicy 

stołzczneco handlu uspołeci- 
ntonego po sumiennym wyko
naniu zadań związanych z 
Uchwała Rządu o częściowej 
obniżce cen obecnie odbywała 
liczne narady 1 dyskusle. w 
czaple których omawiają m. 
In. metody dalszego ulepsza
nia pracy oraz sposoby uspra
wniania zaopatrzenia I techni
ki handlu.

Z frontu walki o pplng i terminową realizację planu skupu zboża

Powiat kołobrzeski
zwolniony z miarek i odsypów

Spieszmy się 
z zakończeniem akcji skupu 
Tegoroczne osiągnięcia akcji skupu zboża nie przyszły 

łatwo. Wróg, wykorzystując nieco gorsze niż w latach po- 
rrzednich urodzaje żyta, usiłował przy pomocy plotki | sa
botażu powstrzymać masy pracujące chłopstwa od spełnienia 
przez nie ich podstawowego obowiązku wobec państwa I spo
łeczeństwa — od wypełnienia obowiązkowych dostaw.

Ale opór wroga kruszał w miarę naszych sukcesów, w 
miarę tego jak coraz liczniejszym grupom ulegającym kuła, 
kowt mało — czy średniorolnych chłopów wykazywano do 
czego prowadziłoby usłuchanie rad kułaka, gdy coraz lepiej 
zdzierano maskę z oblicza kułaka.

W miarę wzrostu ofensywności organizacji partyjnych na 
wsi, w miarę rozwijania pracy masowo-połltycznej w gro- 
rtadach i gminach rosły 1 rosną wskaźniki procentowego wy
konania planu. W toku walki rodzą się osiągnięcia w walce 
o zapewnienie chleba dla wszystkich ludzi pracy w Polsce.

Oto już 3 województwa — stalinogrodzkie, opolskie i gdań 
skie przekroczyły £0 proc, rocznego planu dostaw. Oto już 
145 powiatów zwolniono od miarek i odsypów. w tej liczbie 
powiaty bytowski, drawskj | miastecki, a od wczoraj powiat 
kołobrzeski w naszym województwie.

I niemal co dnia do ich liczby przybywają nowe, dalsze 
powiaty.

W walce o skup narodziły się nowe metody pracy poli
tycznej, wysunęło się wielu nowych, nieznanych dotychczas 
aktywistów.

/najdziemy ich w każdym powiecie 1 w każdej gminie.
Ale choć poprawlaja się wyniki skupu, nie należy do na. 

S7.vch zwyczajów- uspokajanie sle i spoczywanie na laurach. 
Wiemy, że nie wszędzie skup zboża przebiega należycie, że 
wiele jeszcze jest gromad, które zalegają z dostawą poważ
nych Ilości zboża dla państwa.

Do końca bieżącego miesiąca skup zboża musi być zakoń
czony. Pozostało więc zaledwie kilkanaście dni. W tym cza
sie dokonać musimy poważnego wysiłku, by śladem 145 po- 
wiatów Już zwolnionych od miarek [ odsypów poszły wszyst. 
kle następne.

Jest tó w pełni możliwe | wykonalne pod warunkiem, że ca 
łą pracę organizacji partyjnych na wsi, rad narodowych, or
ganizacji masowych cechować będzie ofensywność wobec 
wroga, rzeczowość | uczciwość w wyjaśnianiu pracującym 
chłopom zasad polityki partii I rządu, ofensywność wobec 
wszelkich braków 1 niedociągnięć istniejących na wsi.

(Dokończenie nn str. 2)

WARSZAWA. „...Hasło przyśpieszenia wzrostu stopy 
życiowej mas pracujących w mieście I na wsi może być 
obecnie wysunięte realnie na czoło naszych zadań poli
tyczno-gospodarczych właśnie dlatego, że jego realizację 
umożliwiają dziś w coraz szerszym zakresie nasze osiąg
nięcia w rozbudowie przemysłu" — powiedział Bolesław 
Bierut na IX Plenum KC PZPR.

Aby pomnożyć te osiągnięcia, aby przyśpieszyć wzrost 
stopy życiowej — aktywiści partyjni, związkowi 1 mło
dzież, załogi tysięcy fabryk, kopalń i hut rozważają, co 
można usprawnić 1 udoskonalić w pracy, jak produkować 
więcej 1 lepiej.

STALINOGRÓD. W wielu 
hutach 1 kopalniach Śląska 
wprowadzono Już zbiorowe 
czytanie tez do dyskusji przed 
11 Zjazdem Partii, w innych 
wykładowcy, prowadzący szko 
lenie Ideologiczne dla człon
ków partii 1 bezpartyjnych 
poświęcają specjalne zebrania

Kośnie gigant socjalizmu - Nona Hula



Industrializacja w Chinach

Przypomnij my 
kilka faktów
MAJ 1953 R. Eisenhower o- 

świadcza, że „Stany Zjednoczo
ne przeciwstawiają sie dopuszcze
niu komunistycznych Chin do Ra
dy Bezpieczeństwa ONZ".

PO ZAWARCIU ROZEJMU W 
KOREI. Dulles stwierdza, że Sta
ny Zjednoczone nadal „bądq 
występowały przeciwko dopuszczę 
niu komunistycznych Chin do 
ONZ".

SIERPIEŃ 1953 R. Amerykański 
delegat w ONZ, Cabot lodge, 
mówi, iż „dopuszczenie komuni
stycznych Chin do ONZ jest ab
solutnie nie do przyjęcia przez 
USA".

Do tego moglibyśmy dorzucić 
jeszcze wiele głosów amerykań
skiej prasy reakcyjnej, grzmiącej, 
że „Chiny komunistyczne nie mo
gą być dopuszczone do ONZ", 
„nie mogą brać udziału w całym 
systemie stosunków międzynaro
dowych".

Tak było od samego początku. 
Od początku — to znaczy od 
chwili proklamowania Chińskie] 
Republiki Ludowej i odpisania 
przez bankierów nowojorskich na 
koncie bezpowrotnych strat bli
sko 10 milionów kilometrów kwa
dratowych powierzchni, około 500 
milionów eksploatowanej bez
względnie ludności Chin oraz 
6 miliardów dolarów, jakie wło
żyli w Czang Kai-szeka.

Pan Dulles i jego poprzednicy 
włożyli w sprawę niedopuszczenia 
Chin Ludowych do ONZ niemało 
trudu i potu. Nie cala bowiem 
atlantycka trzódka była taka 
zgodna co do tego, że Chiny 
trzeba uznać za białą plamę i że 
można wykreślić ze statystyk lud
ności świata pólmiliardowy na
ród.

I wówczas zaczęto działać. No. 
wysyłano kanonierkę Czang Kai- 
szeka, aby zmusić angielskie stat
ki do uznawania ogłoszonej przez 
Waszyngton blokady Chin. USA 
używały wszystkich środków, aby 
w ONZ nie zawiodła amerykańska 
maszynka do głosowania. W naj
bardziej krytycznych momentach 
p. Dulles potrząsał „atomówką". 
„Gdy mamy taki argument, czyi 
musimy się z czymkolwiek li
czyć?" - wbijali amerykańscy im
perialiści w głowy bardziej opor
nych sojuszników. „Furda opinia 
światowa. My, atomowcy..." itd.

Pewnego poranka wiadomość o 
doświadczeniach atomowych w 
ZSRR popsuła „atomową" argu
mentację. Równocześnie „sojusz
nicy" zaczęli podnosić coraz gło
śniejsze protesty przeciwko poli
tyce blokady. Że to przecież o- 
gromny rynek, że można prowa
dzić handel, że polityka Waszyng
tonu to, wyrażając się delikatnie, 
„niemądra" polityka. Poprzez At
lantyk leciały wtenczas z ust 
Mac Carthy'ego niecenzuralne •- 
pitety skierowane pod adresem 
b. premiera angielskiego, przy
wódcy „Labour Party", Attlee, 
który ku własnemu zdumieniu do
wiedział się, że on, podpora im
perializmu, jest „komunistą", bo 
krytykował amerykańską politykę 
w stosunku do Chin Ludowych. 
Pan Dulles wynalazł wówczas in
ny „argument". „Wodorówkę". 
I znów potrząsał nią w najbar
dziej krytycznych momentach. 
Znowu krzyczano: „Furda opinia 
światowa. My, wodorowcy..." itd.

I ten „argument", jak wiadomo, 
rychło wypadł panu Dullesowi 
z ręki. Maszynka w ONZ zaczęta 
zgrzytać. Pewnego dnia ukazał 
się w „Christian Science Moni
tor" znamienny artykuł, w którym 
stwierdzono: „Kierowniczej roli 
USA w ONZ zagraża największe 
niebezpieczeństwo w całej histo
rii istnienia ONZ. W niektórych 
sprawach, a zwłaszcza w sprawie 
polityki wobec Chin, Stanom Zje
dnoczonym grozi możliwość dy
plomatycznej izolacji". Pan Dul
les przeraził się. Zostać samemu 
na starość? I kilka dni temu na 
konferencji prasowej wyszeptał, 
że przecież Stany Zjednoczone 
„niekoniecznie muszą wiecznie 
przeciwstawiać się uznaniu Chin 
Ludowych..." Człowiek uczy się 
cale życie - mówi znane przy
słowie. Czyżby nawet pan Dulles 
nauczył się czegoś?...

o oszczędność 1 wysoką Jakość 
produkcji.

Po drugie — wykorzystu
jąc wszelkie środki organiza
cyjne 1 propagandowe należy 
wzmóc aktywizację pracują
cych kobiet wiejskich w wal
ce o stałe podnoszenie produk 
cjl rolnej 1 zwierzęcej.

W tym celu trzeba nieu
stannie mobilizować mało- 1 
średniorolne chłopki:

— do wykorzystywania 
wszystkich rezerw produk. 
cyjnych w ich gospodar
stwach.

— do |ak najszerszego 
rozwijania hodowli bydła 
1 trzody zwłaszcza w ra
mach konkursu hodowlane
go organizowanego przez 
Zarząd Główny ZSCh 1 Li
gi Kobiet,

— do zdobywania 1 sto
sowania w codziennej prak 
tyce najnowszych zdobyczy 
wiedzy agrotechnicznej.

— do pełnego 1 termino
wego wywiązywania się z 
obowiązków wobec pań
stwa. a zwłaszcza obowiąz
kowych dostaw zboża, pro
wadzić należy szeroką pra
cę uświadamiającą wśród 
członkiń 1 żon członków 
spółdzielni produkcyjnych 
o konieczności sy9tematycz 
nego wychodzenia do prac 
polowych. propagować
wśród członkiń spółdzielni 
naukowe metody organiza
cji pracy w rolnictwie, za
chęcać członkinie rodzin 
spółdzielców do wstępowa
nia na statutowe członki
nie spółdzielni produkcyj
nych. współdziałać ze Zwląz 
kłem Zawodowym Pracow-

Zakłady przemysłu rfeżkleęo w rhlnarh ludowych dostar
czają coraz większej Ilości maszyn dla zaspokojenia rosnących 
potrzeb budownictwa socjalistycznego.

Fabryka maszyn w Hsin Hung w Szanghaju produkuje po 
raz pierwszy w dziejach Chin pdltoracatowe łożyska kulkowe.

Na zdjęciu: pracownik fabryki sprawdza gotowe loiyska.

Spieszmy się
z zakończeniem akcji skupu

(Dokończenie z str. 1)
Doświadczenia i wielu poważnych akcji prowadzonych 

przez partię wykazują, że tylko wtedy mamy sukcesy gdy 
rozmawiamy z masami, gdy interesujemy się ich bolączkami, 
brakami, kłopotami, gdy nie pozwalamy, by wróg bezkarnie 
podnosił głowę.

Do niedawna np. w powiecie kołobrzeskim plan skupu 
zboża nie był realizowany. Planów dziennych, dekadowych, 
miesięcznych nie wykonywano w pełni. Jeszcze z początkiem 
bieżącego miesiąca dzienne dostawy zboża wynosiły zaled
wie 10—12 ton. Gdyby plan skupu realizowano nadal w ta
kim tempie, wykonano by go chyba gdzieś w styczniu, czy 
w lutym przyszłego roku. Ale z chwilą, gdy kierownictwo 
partyjne postawiło przed całym aktywem zadanie wzmoże
nia pracy politycznej z pracującymi chłopami na gromadach, 
gdy uruchomiono kolegia orzekające, które rozpatrywały 
sprawv złośliwie opornych kułaków i spekulantów — i kara
ty tch tak jak na to zasłużyli — wówczas nastąpił przełom.

Już około 10 bm. dostawy zboża wzrosły 1 osiągnęły 
przeciętnie około 30 ton dziennie. Dzięki temu powiat ko
łobrzeski w dniu wczorajszym przekroczył 90 proc, planu 
rocznego i został zwolniony z miarek i odsypów.

Przykład powiatu kołobrzeskiego wskazuje, że jedynie 
wtedy, gdy aparat władzy ludowej wykonuje należycie swe 
obowiązki, gdy członkowie partii przekonują bezpartyjnych 
o możliwości i konieczności wykonania dostaw, gdy reaguje 
się na wszystkie troski pracującego chłopa — tam są sukce
sy, tam dokonuje się przełom w świadomości chłopskiej, a 
następnie w dostawach.

Oczywiście, nie wolno zapominać o stosowaniu sankcji 
karnych wobec opornych, wobec złośliwie uchylających alę 
od dostaw. Nad tym, jak stosowane są kary wobec opornych 
przez kolegia orzekające, jak te kary są egzekwowane, czu
wać muszą komitety partyjne, dbając, by kary wymierzone 
były trafnie, celnie a sens ich należycie zrozumiany przez 
ogół pracujących chłopów. Jednocześnie ani na moment nie 
wolno ustawać w pracy wyjaśniającej wśród mało 1 średnio
rolnych.

W chwili obecnej aktyw nasz otrzymał potężny oręż do 
ręki. Są nim uchwały IX Plenum KC PZPR dotyczące roi. 
nictwa, wzrostu opieki 1 pomocy państwa, są nim pierwsze 
już posunięcia władzy ludowej w postaci obniżki cen na nie 
które artykuły żywnościowe ] przemysłowe. Przecież gdyby 
nie udział klasy robotniczej w budownictwie przemysłu, 
gdyby nie udział pracującego chłopstwa w wykonywaniu pla. 
nów narodowych poprzez obowiązkowe dostawy zboża, mię
sa, ziemniaków 1 mleka, przez płacenie podatku gruntowe
go — nie można byłoby myśleć o obniżeniu cen.

Największa obniżka — jak wiadomo — dotyczy maszyn 
rolniczych. W ten sposób państwo ludowe dopomaga wsi 
pracującej w uniezależnieniu się Je| od kułackiego wyzysku, 
pomaga w uzyskaniu wyższej wydajności plonów, w rozwoju 
gospodarki chłopskiej, w podnoszeniu jel dochodowości.

Fakty te muszą być należycie zrozumiane przez każdego 
pracującego chłopa. Wyjaśnianie tego Jest zadaniem aktywu 
pracującego na wsi.

Wykorzystać olbrzymi zasób argumentów, pokazujących 
perspektywę rozwoju rolnictwa wskazaną przez IX Plenum, 
przy pomocy tych argumentów pociągnąć wszystkich, którzy 
jeszcze zalegają z dostawami — oto najważnlelsze dziś za
danie stojące przed terenowymi organami władzy ludowej, 
przed wszystkim) organizacjami 1 Instancjami partyjnymi, 
przed organizacjami takimi, jak ZSCh. ZMP, koła gospodyń 
wleisklch.

W końcowym okresie reallzacff skupu zboża trzeba rów. 
nleż zwrócić szcziólną uwagę na spopularyzowanie systemu 
zamienników. szcWgólnle zaś wiedzieć o nich powinnf i ko
rzystać z nich winni cl, którym pozostały do sprzedaży nie. 
wielkie ilości zboża, lub też mają lepsze urodzaje upraw te
chnicznych.

Czasu do zakończenia akcji jest niewiele | dlatego też 
wytężyć trzeba wszystkie siły, by plan skupu do końca li
stopada był wykonany.

WARSZAWA. Z dniem 15 
bm. weszło w życie zarządze
nie ministra Handlu Wewnętrz 
nego, które znacznie ułatwia 
nabywanie materiałów budo
wlanych przez rolników, prze
noś 1 bowiem prawo załatwia
nia podań z powiatu do gmi
ny.

Przy dotychczasowym sy
stemie chłopi, pragnąc zaopa
trzyć się w materiały budowla
ne. musleli składać podania do 
powiatowej rady narodowej 1 
następnie długo wyczekiwać 
na decyzję. W szeregu przy
padków powiatowe rady naro
dowe dopuszczały do blurokra 
tycznego przetrzymywania po
dań całymi miesiącami, a tvm 
czasem materiały budowlane 
niszczały na składach.

Obecnie, równocześnie z 
przeznaczeniem na potrzeby 
wsi zwiększonych Ilości ma
teriałów budowlanych ustalo
ne zostało, że o załatwieniu 
podania decvdu|e specjalnie w 
tvm celu powołana komlsla 
gminna, z zastępcą przewodni
czącego GRN (przewodniczą
cym Komisji Rolnej) lako prze 
wodnlczącym. W skład Korni- 
sil wchodzą ponadto przedsta
wiciele: Komis |1 Gospodarczej 
Gminne! Rady Spółdzielczej, 
ZSCh 1 Zarządu GS. Ażeby nie 
dopuścić do przetrzymywania 
podań, zarządzenie ustala, że 
podania powinny być rozpa
trzone najpóźniej w dągn 7 
dni. a w ciągu dalszych 3 dni 
rolnik powinien być powiado
miony o decyzji.

W zarządzeniu podkreśla 
się. że materiały budowlane 
przeznaczone na rynek nie mo 
ga iść na inne cele, np. na za
opatrzenie przedsiębiorstw bu 
dowlanych. a winny bvć oprze 
dawane wvłae»nle na pokrycie 
'ndvw|dualnvch potrzeb mi**’. 
k->i5-(5w wsi 1 mlaet. ze szcz«. 

trzeb indywidualnych gospo
darstw rolnych.

Waiżna częścią zarządzenia 
Jest przepte, w myśl którego

Dalsze ułatwienia w nabywaniu 
materiałów budowlanych przez wieś

Maszyniści PKP ’ 
ze Szczecinka 
zaoszczędzili 

w październiku 
1114 ton węgla 
Na początku bież, roku ma 

szynlści parowozowni głów, 
nej w Szczeclnku przystąpili 
d<> długookresowego współza
wodnictwa oszczędnościowego 
— zobowiązali się wtedy ma
ksymalnie wykorzystywać do 
spalania najgorsze gatunki wę 
gla, a przede wszystkim miał 
1 muł węglowy. Postanowili 
też utrzymywać parowozy w 
stałej gotowości technicznej I 
przewozić pociąg) odpowiednio 
obciążone.

Podsumowując wyniki 
współzawodnictwa za dotych. 
czasowy okres, maszyniści 
szczecineccy stwierdzili, że łą 
czna ilość zaoszczędzonego, wy 
sokogatunkowego węgla za 
dziesięć miesięcy wynosi 
4298.11 ton. z czego na sam 
październik przypada ponad 
1114 ton.

W realizacji długookresowe 
go współzawodnictwa pracy 
najlepsze wynikj osiągnęli na 
stępujący maszyniści parowo
zowni: Stanisław Nowak, Ta
deusz Pajda, Zygmunt Kolbo- 
wskl, Władysław Rychlik oraz 
brygada młodzieżowa maszy- 
nlsty Stanisława Kota, która 
zaoszczędziła w październiku 
br. ponad 80 ton węgla na 
swym parowozie

O zadaniach Ligi Kobiet 
w walce o szybsze podniesienie stopy życiowej 

mas pracujących
Uchwała plenum Zarzqdu Głównego Ligi Kobiet

WARSZAWA, Plenum Zarządu Głównego Ligi Kobiet 
na posiedzeniu w dniu 16 bm. podjęło uchwałę, stano
wiącą wytyczne pracy organl zacjl na najbliższy okres.

W uchwale czytamy m. In.: 
„Od wysiłku całego narodu, 
a wlec 1 od wytężonej pracy 
kobiet polskich — robotnic, 
chłopek 1 lntellgentek pracują 
cvch — zależy realizacja wyty 
czonych przez IX Plenum za
dań w walce o szybszy wzrost 
6topy życiowej ludzi pracy.

Sprawa budowy socjalizmu 
w naszym kraju 1 spnawa wzro 
6tu dobrobytu mas pracują
cych — głosi uchwała — Jest 
sprawą każdej kobiety pol- 
6klel 1 wląże się nierozerwal
nie z żywotnymi interesami ko 
blet, gdyż tylko socjalizm — 
lak wskazuje przykład Związ
ku Radzieckiego — daje koble 
cle faktyczne równouprawnie
nie w żvciu‘‘.

W uchwale Zarząd Główny 
Ligi Kobiet stawia przed całą 
organizacją następujące zada
nia:

Po pierwsze — zadaniem na 
szei organizacji jest prowa- 
drenie szeroklel pracy maso- 
wo-pol!tycznej w kierunku mo
bilizacji kobiet do udziału w 
eorlalistycznej produkcji, do 
podwyższania kwalifikacji za
wodowych, wzmożonej walki

nlków Rolnictwa 1 Leśnic
twa w uaktywnianiu pra
cownic PGR w walce o wy 
soką wydajność i oszczęd
ność produkcji, we włącza
niu robotnic rolnych do 
wszystkich systemów szko
lenia zawodowego, w ota
czaniu stałą troską kobiety 
pracującej | |ei dziecka, pro 
wadzić prace nad mobilizo
waniem kobiet 1 dziewcząt 
wiejskich do przeszkolenia 
zawodowego 1 wykorzysty
wanie zdobytej wiedzy w 
walce o rozwój 1 postęp go 
spodarki rolnej w swojej 
gromadzie.
Po trzecie — rozwinąć na

leży szeroką działalność wśród 
kobiet w miejscu zamieszka
nia w mieście 1 na wsi, mobili 
zować Je do lak najbardziej ak 
tywnego udziału we wszyst
kich formach walki z przeja
wami biurokratyzmu, niedbal
stwa | bezduszności w stosun
ku do potrzeb i bolączek czło
wieka pracy. W tym celu naj
lepszy aktyw kobiecy z miast 
| wsi winien się włączyć do 
wszystkich form kontroli spo
łecznej. |ak komisje rad naro
dowych, komitety członkow
skie, rady spółdzielcze Itd., 
trzeba rozwijać 1 kierować 
twórczą inicjatywą kobiet w 
rozwiązywaniu bolączek życia 
codziennego, w usprawnianiu 
pracy placówek zaopatrzenia, 
placówek socjalnych i usługo 
wych, przekazywać tereno
wym organom administracji 
potrzeby | życzenia szerokich 
rzesz kobiecych, ubojawlać 
pracujące kobiety w miastach, 
gospodynie domowe 1 pracują 
ce chłopki w śmiałym kryty
kowaniu poszczególnych prze 
Jawów biurokratyzmu, nie
dbalstwa 1 bezduszności, mar

notrawstwa mienia społecz
nego".

Organizacja nasza winna 
stale pamiętać, iż niezbędnym 
warunkiem dalszego rozwoju 
ruchu kobiecego Jest zacieśnię 
nie więzi i kobietami pracu
jącymi zawodowo — czołówką 
naszego ruchu, które powinny 
wnosić swoją dojrzałość poli
tyczną do szeregów organiza
cji w miejscu zamieszkania.

Organizacja nasza nie może 
oddalić się od ogólnych zadań 
stojących przed kobietami pra 
cującymi zawodowo, gdyż są 
to zadania wspólne dla wszy
stkich kobiet, dla całego naro 
du, zadania, którym) na co 
dzień powinna żyć nasza or. 
ganlzacja.

W końcowej części uchwa
ły czytamy:

„Praktyka organizacyjna 
wykazała. że Istnieje pełna 
możliwość prowadzenia pracy 
przy pomocy setek tysięcy ak 
tywistek społecznych. Organl 
zacja nasza winną uruchamiać 
do pracy tysiące ofiarnego a- 
ktywu społecznego spośród 
przodujących kobiet w mle- 
śce 1 na wsi. pamiętając o 
tym, że praca społecznego a- 
ktywu kobiecego lest podsta. 
wowym warunkiem realizacji 
naszych zadań".

„Zarząd Główny Lig) Ko
biet wyraża głębokie przeko
nanie, że w pracy nad przy
spieszeniem wzrostu stopy ty 
clowej mas pracujących, koble 
'ty polskie wzmocnią swó| 
twórczy wysiłek ) na II Zjazd 
Polskiej Zjednoczonej Partii 
Robotniczej przyjdą z konkre 
tnymi osiągnięciami w reallzo 
wanfu ogólnych zadań stoją
cych w chwil) obecnej przed 
całym naszym narodem".

pierwszeństwo w nabywaniu 
materiałów budowlanych przy 
sługuje ofiarom klęsk żywiole 
wvch, parcelantom nie posia
da lacym dostatecznych zabudo 
wań oraz tvm Indywidualnym 
gospodarstwom chłopskim, któ 
rvch zabudowania wymagają 
remontu lub rozbudowy, w 
szczególności zaś rozbudowy 
dla potrzeb rozwoju hodowli. 
Przy ustalaniu kolejności w 
nabywaniu materiałów budo
wlanych brana będzie pod uwa 
gę terminowość w wywlązywa 
niu się z obowiązków wobec 
państwa.

Zarządzenie przewiduje, że 
zależnie od tego jakie Ilości 
materiałów budowlanych prze 
znaczane 6ą na rynek w da- 

, nvm powiecie lub w mieście 
stanowiącym powiat — prezy
dium właśclwel rady narodo
we I może — oprócz sprzedaży 
na podstawie Indywidualnych 
podań — wprowadzić również 
wolna sprzedaż materiałów bu 
dowlanych (wszystkich lub tyl 
ko niektórych).

I Drobna sprzedaż wapna, 
I kredy, gipsu 1 innych materia

łów budowlanych prowadzona 
będzie nadal na dotychczaso
wych zasadach przez 6kle>pv 
spółdz'olczoścl samopomoco
wej 1 MHD.

Przepisy zarządzenia mini
stra Handlu Wewnętrznego re 
gulula w analogiczny sposób 
zasady sprzedaży materiałów 
budowlanych na pokrycie indy 
wldualnvch potrzeb mieszkań
ców miast. W miastach — o za 
łatwlaniu podań decyduje wy
dział handlu rady na rodowe | 
w oparciu o opinię komitetu 
blokowego wzgl. zrzeszenia 
prvwałnvch właścicieli nieru
chomości, — konieczność uzy
skania materiałów budowla
nych musi być potwierdzona 
przez wydział gospodarki ko 
munalnel.

Szczegółowe przepisy doty
czące sprzedaży oraz niezbęd
no Instrukcje otrzymały właś
ciwe władze administracylne. 
lak również placówki spółdzlel 
czoścl samopomocowej.



Polepszyć 
pracę z wykładowcami

Terminu dotrzymają!

Jeżdżać po kilkanaście kilome
trów do Bytowa z każdym 
uszkodzonym wozem, czy in
nym narzędziem gospodarskim. 
Dlatego po porozumieniu się z 
Prezydium Powiatowej Rady Na 
rodowej, BZPT otworzy jeszcze 
w listopadzie br. 3 tego rodza
ju punkty usługowe, jeden w 
Bytowie (gdzie też brak takich 
placówek! a dwa w gminach 
powiatu: w Jasieniu 1 Tucho
miu. Ponadto do końca bieżą
cego roku otwarty zostanie, 
również w Tuchomiu, jeszcze 
jeden punkt usługowy napraw 
metalowych, a więc taki, w kt-5 
rym będzie się przede wszyst
kim przeprowadzało naprawy 
maszyn i urządzeń rolniczych.

W niedalekiej przyszłości, 
w Bytowskim Zakładzie Prze
mysłu Terenowego poczynione 
zostaną poważne nakłady inwe 
stycyjne na jego dalszy roz
wój. Umożliwi to nam zwię
kszenie produkcji, polepszenie 
jej jakości i rozszerzenie asor
tymentu. Tak więc przyczyni
my się do dalszego pogłębienia 
spójni gospodarczej między 
miastem i wsią, do zacieśnie
nia sojuszu robotniczo-chło
pskiego. Do wykonania zadań 
nakreślonych przez IX Plenum 
będą zmierzały wszystkie na
sze wysiłki.

STANISŁAW GŁADKOW1CZ 
dyrektor BZPT w Bytowie

każdym stanowisku roboczym, na bieżąco 
pokonywać trudności.

Jest jednak w ZPW pewna część robot
ników, zwłaszcza młodzieży, nie wykonują
cych swych norm produkcyjnych. W ub. ro
ku, gdy istniały brygady zetempowskie, wy
niki pracy były lepsze. Teraz, obok mło
dzieżowych przodownic pracy, jak np. Ste
fanio Bobko, są również robotnice, nie wy
konujące baz dziennych, co oczywiście nie 
przynosi organizacji zetempowskiej zaszczy
tu. Mimo pewnej poprawy, tkoczka Maria 
Łukaszuk, prządka Stanisława Grudecka
I inne, osiągają niewiele ponad 80 proc, 
normy. A trzeba pamiętać, że w ZPW mło
dzież stanowi blisko 60 proc, załogi.

Zarząd zakładowy ZMP rozpoczął już e- 
nergiczne przygotowania do utworzenia 
czterech brygad młodzieżowych, głównie w 
tkalni, gdzie przeważa młodzież. W kolek
tywie produkcyjnym sprawa niewykonania 
normy będzie w większym niż dotychczas 
stopniu sprawą całej młodzieży. Łukaszuk, 
Grudecka I Inne pod troskliwym okiem 
i przy pomocy brygadzisty - zetempowca 
staną się niewątpliwie przodownicami pra
cy. Bowiem jednym z pierwszych obowiąz
ków zetempowca jest przodować w pracy 
zawodowej.

Ogłoszone ostatnio tezy KC PZPR na
II 7jazd zobowiązują I załogę Okonka do 
dalszego podniesienia wydajności I jakości 
pracy. Dodatkowa ilość przędzy I ciepłych, 
wełnianych koców dla ludzi pracy, będzie 
najlepszym wyrazem poparcia przez załogę 
Okonka wytycznych partii, ogłoszonych w te
zach i referacie towarzysza Bieruta, wygło
szonym na IX Plenum KC, będzie realnym 
wkładem w podniesienie stopy życiowej 
mos pracujących naszej ludowej ojczyzny.

I. LUBOJAŃSKA

rla dla wykładowców. Nieste
ty, nie zawsze 1 nie przez 
wszystkich wykładowców są 
one doceniane. Świadczy o 
tym chociażby przebieg pierw
szych seminariów. Przeciętna 
frekwencja na pierwszych se
minariach powiatowych ksztal 
towała 61e od 60 do 80 proc. 
Najsłabsza frekwencja była w 
KP Koszalin, gdzie przybyło 
21 wykładowców, a więc za
ledwie 36 proc. W KP Wałcz 
w pierwszym dniu seminarium 
brało udział 25 proc, wykła
dowców. Najwyższą frekwen
cją, Jeśli chodzi o pierwsze 
zajęcia, cieszyły się seminaria 
w KP Drawsko, Białogard, 
Szczecinek 1 Miastko. Ostatnio 
Jednak 1 tutaj zanotowano nle- 
docenlanlo przez wielu wykła
dowców roli i wagi semina
rium. A przecież Instrukcja 
KC wyraźnie wskazuje, ze 
nie może prowadzić zajęcia na 
kursie ten wykładowca, który 
nie wziął udziału w semina
rium.

Do kierowania seminariami 
powołano najlepiej przygoto
wanych towarzyszy, wśród 
których znajduje się liczna 
kadra nauczycieli. Inteligencji 
technicznej i pracowników rad 
narodowych. Wojewódzki O- 
śnodek Szkolenia Partyjnego 
przy KW PZPR organizuje 
dla nich comiesięczne, dwu
dniowe seminaria. Celem tych 
seminariów to przede wszyst
kim udzielanie Jak najdalej 
Idącej pomocy kierownikom 
seminariów w organizowaniu 
1 przeprowadzaniu zajęć z wy
kładowcami przy komitetach 
powiatowych partii.

To, co zostało Już dokonane. 
Jest początkiem wielkiej 1 po
ważnej pracy, do której włą
czyć się winny wszystkie or
ganizacje partyjne. Dotychcza
sowe bowiem doświadczenia 
mówią, że nie wszystkie Jesz
cze komitety powiatowa dosta- 
tecznle zajęły się sprawą szko 
lenia. Niektóre KP, np. w 
Białogardzie 1 Złotowie, uwa
żają, że są „specjaliści od 
szkolenia" w postaci Instruk
tora szkoleniowego 1 że zwal
nia to od obowiązku zajmowa
nia się sprawami szkoleniowy

mi resztę pracowników apa
ratu KP. Z takim poglądem 
należy bezwzględnie skończyć. 
Szkolenie partyjne, to sprawa 
całej Instancji 1 organizacji 
partyjnej. W pełnym zrozumie 
nlu tego pomoże niewątpliwie 
uchwała egzekutywy KW 
PZPR „w sprawie wypaczeń 
w przygotowaniu 1 rozpoczę
ciu nowego roku szkolenia par 
tylnego w powiecie Sławno", 
z dnia 23 października br., 
kl irą należy omówić na posie
dzeniach egzekutyw KP 1 od
prawach aparatu partyjnego.

Wobec wzrastających zadań 
wykładowców szkolenia par
tyjnego niezbędne Jest stałe 
polepszanie z nimi pracy. Ce
lem okazania większej pomocy 
wykładowcom należałoby przy 
komitetach powiatowych partii 
powołać kilku najlepiej teo
retycznie 1 Ideologicznie przy
gotowanych towarzyszy na 
nieetatowych konsultantów, 
którzy by dwa razy względnie 
raz w tygodniu udzielali In
dywidualnych konsultacji wy
kładowcom. Oprócz taj formy 
należy stosować konsultacle 
wyjazdowe w gminach. W or
ganizowaniu konsultacji win
ni wziąć szczególnie aktywny 
udział kierownicy seminarium 
KP oraz powiatowe ośrodki 
szkolenia partyjnego. Konsul
tacje trzeba organizować prze 
de wszystkim tam, gdzie nie 
ma ośrodka szkolenia partyj
nego, np. przy bibliotekach 
powiatowych, miejskich, lub 
gminnych. W ten 6posób w Je
szcze większym stopniu biblio
teki staną się ogniskiem roz
powszechniania 1 promienio
wania wiedzy politycznej.

Należy stale pamiętać. Te 
wykładowcy szkolenia partyj
nego, to Ideowi bojownicy par 
tli. Trzeba więc troszczyć się 
o nich, wychowywać, uczyć, 
by mogli twórczo propagować 
marksistowsko-leninowską teo. 
rlę w nierozerwalnej więzi z 
praktycznymi zadaniami socja- 
llstycznego budownictwa.

WITOLD SWĘDROWSKI 
kierownik Woj. Ośrodka 

Szkolenia Partyjnego 
w Koszalinie

wy, realizując hasło Saja „Ta 
nie wypuszczę braku". Rozu. 
mlem bowiem, że od nas trak
torzystów, w dużym stopniu 
zależy terminowe wykonywa
nie robót, a od Jakości naszej 
pracy — uzależniony jest 
wzrost plonów.

Zobowiązanie moje reallzu 
J? pomyślnie. Dziennie wyko
nuję 3—4 ha orki średniej, 
przy normie 2 ha. w paźdzler 
nlku zaoszczędziłem 190 kg 
paliwa. Wykonywane przeze 
mnie pnace każdorazowo przyj 
mowane są bez zastrzeżeń co 
do Jakości. Chciałem również 
zaznaczyć, że na moim „Zeto. 
rze" przepracowałem Już oko
ło 3.700 godzin bez kapital
nego remontu, czyli przedlu. 
żyłem żywotność ciągnika o 
przeszło 100 proc.

Oto w jaki sposób w myśl 
wskazań IX Plenum naszej 
partii walczę na swym odcln. 
ku o podniesienie produkcji 
rolnej, o terminowe wykony
wanie planów gospodarczych, 
obniżam koszty uprawy.

Tezy przed II Zjazdem 
PZPR stawiają przed trakto
rzystami zadanie zwiększenia 
wydajności na traktor przeli
czeniowy w 1953 r. do 350 
ha orki średniej. Zadanie to 
nie Jest łatwe. Ażeby Je wyko 
nać należy Jeszcze lepiej zor. 
ganlzować sobie pracę, maksy 
malnie wykorzystać czas pra
cy, agregatować maszyny, 
troszczyć się należycie o cią
gnik, by wyeliminować awarie 
1 przestoje.

We współzawodnictwie o ty 
tul przodującego traktorzysty 
Ziemi Koszalińskiej znacznie 
podniosła się wydajność pracy 
ciągników, a niektórzy trakto. 
rzyści uzyskują wepanlałe wy
niki, wykonując w krótkim 
czasie zadania planu rocznego. 
Uważam, że nasze obecne wy
niki nie mogą być krótkotrwa
łym zrywem. Takie wyniki mu 
simy uzyskiwać stale. Oto za
danie Jakie- stój przed trakto. 
rzystaml. Orać szybciej, lepie; 
1 taniej.

STEFAN WROSFL 
traktorzysta PGR Laskj 

pow. Białogard

Partia nasza nieustannie 
troszczy się o polepszenie 
pracy partyjno-propagando- 
wej, o podwyższenie poziomu 
Ideowego zajęć we wszystkich 
ogniwach oświaty partyjnej 
— na kursach partyjnych 
wszystkich szczebli.

Posiadamy wszystkie warun 
ki ku temu, by nasze kadry, 
wszyscy członkowie partii, 
przyswoili sobie podstawy 
marksistowsko ■ lenlnowsklel 
teorii, która jest niezawodnym 
orężem w walce o umocnienie 
partii 1 zbudowanie społeczeń
stwa socjalistycznego. Podsta
wową treścią szkolenia par. 
tyjnego Jest wyjaśnianie poli
tyki partii i naszej władzy lu
dowej, szerzenie naukowego 
światopoglądu, wyjaśnianie 
praw rządzących rozwojem 
społeczeństwa. Zadaniem szko
lenia partyjnego Jest przestu
diowanie historycznych do
świadczeń wielkiej partii Le
nina 1 Stalina, pamiętając o 
tym, że historia KPZR — 'to 
marksizm . lenlnlzm w działa
niu. Zadaniem naszego szkole
nia Jest zapoznanie Jego ucze
stników z chlubnymi tradycja- 
mi naszego rewolucyjnego ru- 
chu oraz uzbrojenie szeregów, 
partyjnych do walki z wro
giem klasowym 1 wrogą Ideo
logią burżuezyjną.

Stąd też wielkie 1 odpowie
dzialne zadania stoją przed 
kadrą wykładowców. Bezspor
ny Jest fakt, że Ideowy po- 
złom szkolenia partyjnego za
leży przede wszystkim od skła
du wykładowców, od ich 
teoretycznego, metodycznego 
przygotowania.

„Żadna kontrola — wska> 
zywał W. Lenin — żadne 
programy Itd. nie są absolut
nie w stanie zmienić tego kie- 
runku zajęć, który wyznacza 
się przez skład propagandy- 
Stów".

Troszczyć się o wysoka Ja
kość zajęć w systemie szkole
nia partyjnego, znaczy pod
wyższać nieustannie ldeow'>- 
teoretyczny poziom 1 meto
dyczne przygotowanie wykła
dowców. Wykładowca może 
stanąć na wysokości swych 
zadań, Jeśli nieustannie wzbo
gaca 6wo|ą wiedzę, korzysta
jąc szeroko z dzieł klasyków 
markslzmu-lenlnlzmu, gdy głę 
boko studiuje przemówienia 
naszych kierowników partyj- 
nych, gdy uważnie śledzi za 
prasą partyjną t wykorzystuje 
Ją w swej codziennej pracy.

Blorąc to pod uwagę, Ko
mitet Wojewódzki partii, korni 
tety powiatowe 1 podstawowe 
organizacje partyjne wzmoc
niły kadry wykładowców to
warzyszami zdolnymi do wła
ściwego prowadzenia szkole
nia partyjnego, wzmogły sta
rania o należyte organizowa
nie nauki, o stały wzrost kwa
lifikacji wykładowców.

W naszym województwie 
pracuje obecnie ponad 1.100 
wykładowców. Tegoroczny 
skład kadry wykładowców Jest 
znacznie lepszy niż w uble- 
głym roku. Wśród wykładowa 
ców znajduje się pokaźną licz
ba towarzyszy z aparatu par- 
tyjnego, nauczycieli. Wielu z 
nich posiada za sobą dwu- 1 
trzyletnią praktykę pracy 
szkoleniowej.

Organizacja gruntownego 
studiowania materiałów pro- 
gramowych — a wymogi są 
obecnie znacznie wyższe niż 
w ubiegłym roku — wymag.i 
szczególnej troski ze strony 
instancji partyjnych o kadry 
oświaty partyjnej.

Przed wyvtadowoanii stanę
ły zadania bardziej trudne 1 
rtemnltltWTm*. Aby mogli oni 
w peig! wywiązać się z nich 
orgreteseje Partyjne winny 
ZŁpwtfć i** *V»tematyczną po

W tym ęslu Przy powlato- 
komitetach partii zorga- 

niarrtna dwudniowe semlna.

O tym włośnie rozmawiałam ze Stefanią 
Bobko, Anną Ołtarzewską I Edwardem Gu
zem, przewodniczącym zarządu zakładowe
go ZMP. Że zobowiązanie to Jest w pełni 
realne, przekonana jest cała załoga.

Był okres, kiedy zakład nie posiadał od
powiedniego dozoru technicznego, teraz go 
ma; ludzie zmieniali się w zakładzie nie
omal każdego dnia, teraz przeciwnie - 
załoga jest ustabilizowana. Rozwija się ży
cie kulturalne I polityczne załogi, zakład 
n.a koło sportowe, świetlicę. W codziennym 
trudzie wyrastają nowi przodownicy pracy, 
słabsi dorównują przodującym, najlepsi a- 
wansują na kierowników produkcji. Z zało
gi wyrośli majstrowie tacy, jak: Józef Zon- 
tek w przędzalni, Stanisław Majewski w 
zgrzebłami, Bolesław Kołodziejski I Karol 
Atmanowicz w tkalni, zetempowiec Włady
sław Dec w wykańczalni i inni.

Od chwili podjęcia zobowiązań upłynęło 
kilka tygodni. Załoga ZPW Okonek nie za
pomniała o nich. Plan październikowy wy
konała z nadwyżką 15 proc., przy czym o- 
kazalo się, że chociaż wszystkie działy pra
cują dobrze, dział wykańczalni przoduje. 
Październikowy sukces jest dla załogi O- 
konka dalszym krokiem, zbliżającym ją do 
zrealizowania Czynu.

Sukcesy nie spadają jednak z nieba “ 
e tym wie każdy świadomy kierownik i ro
botnik. Aby zobowiązanie mogło być wyko
nane, trzeba załodze stworzyć odpowiednie 
warunki: surowiec, sprawna praca maszyn, 
dozór techniczny, organizacja pracy itd. Na 
karcie roboczej każdego robotnika wypisa
na została ilość dodatkowej produkcji, 
dzięki które] wykonanie planu rocznego zo
stanie przyśpieszone o 35 dni. Codzienna 
kontrola pomaga analizować wyniki na

TKACZKĘ Stefanię Bobko z ZPW Oko
nek spotkałam po raz drugi w okre,- 
sie realizowania przez załogi produk

cyjne Ziemi Koszalińskiej Czynu Październi
kowego. Nie zabrakło wśród nich I załogi 
Okonka, która podjęła zobowiązanie wyko
nania rocznego planu produkcji przed ter
minem.

Stefania Bobko jest przodownicą pracy, 
dziewczyną pełną radości życia, ofiarnym 
członkiem ZMP. W zakładzie znana jest 
z tego, źe do pracy przychodzi zawsze 
wcześniej, niż trzeba. Kręci się koło kro
sien, troskliwie przygotowuje wątki, oliwi 
maszynę i punktualnie o 14-ej zaczyna wy
rabiać swoje przeciętnie 106 proc, normy.

W okresie, gdy załoga Okonka podejmo
wała nowe zobowiązania październikowe, 
Stefania chorowała. Nie pozostała jednak 
poza Czynem załogi. Tuż po powrocie do 
fabryki zabrała się z całą energią do prar 
ey.

Zobowiązania produkcyjne zrodziły się w 
Okonku na początku br., w odpowiedzi na 
apel bratniego zakładu w Złocieńcu. Wów
czas też robotnicy Okonka poprawili datę, 
naznaczoną przez załogę Złocieńca, skraca
jąc termin wykonania planu rocznego o 2 
dni. Zobowiązanie brzmiało wtedy - plan 
roczny wykonamy do 13 grudnia br.

Ale termin ten nie zadowalał przodują
cej części załogi. Dla uczczenia Święta Od
rodzenia, po dokładnej analizie możliwości 
produkcyjnych, termin wykonania planu 
rocznego poprawiono na 28 listopada br. 
Rytmiczne wykonywanie planów miesięcznych 
w III kwartale pozwoliło załodze raz jesz
cze skorygować tę datę.

W Czynie Październikowym robotnicy 0- 
konka zgłosili nowe, dumne zobowiązanie 
- wykonamy plan roczny najpóźniej 25 IK 
stepada br,

Wspólnym wzmożonym wysiłkiem

wypełnimy wskazania IX Plenum
Przemysł terenowy rozszerzy produkcję 
dla potrzeb ludzi pracy

Tezy do dyskusji przed II 
Zjazdem partii nakreślają zada
nia przed wszystkimi gałęziami 
gospodarki narodowej. W na
szym zakładzie pracy najwię
ksze zainteresowanie wzbudziła 
ta część tez, w której się mówi 
o zadaniach stojących przed 
przemysłem produkującym arty 
kuły konsumcyjne.

Dla każdego człowieka pra
cy szczególnie bliski jest pro
gram określający sposoby i 
środki podniesienia poziomu 
jego stopy życiowej. Oczywi
ście to nie dokona się samo. 
Potrzebne Jest tu dalsze zwię
kszenie produkcji każdego za
kładu pracy, a więc również l 
Bytowskiego Zakładu Przemy
słu Terenowego. Zwiększenie 
ilości i polepszenie jakości pro
dukowanych przez nas wyro
bów galanterii drzewnej może 
dokonać się tylko wtedy, gdy 
wzrośnie u nas wydajność pra
cy, gdy wzmocnimy walkę c 
obniżkę kosztów własnych, o 
oszczędność surowca, o maksy
malne wykorzystanie odpadów.

Tezy mówią: „Wielką rolę w 
dziedzinie zaspokofenia rosną 
cych potrzeb ludności winien 
spełniać państwowy przemysł 
terenowy...

... i dalej:
„Szczególną uwagę należy 

zwrócić na zaopatrzenie ludno
ści w rozmaite artykuły codzien 
nego użytku, lak wiadra, garn
ki, szklanki, nakrycia stołowe 
i inne przedmioty gospodar
stwa domowego, przybory do 
golenia, jak też szeroki asor
tyment galanterii itp".

Szczególnie silnie podkreśla 
IX Plenum partii sprawę walki 
q. jakość produktów, a. Ich trwa 
łość, poprawę wykończenia i 
dostosowanie do wymagań 1 
upodobań konsumenta.

Na tym polu nasz zakład 
pracy osiągnął poważne sukce
sy. Nasza produkcja prawie 
zawsze w 100 procentach zali
czona jest do pierwszej klasy. 
Jednakże fakt ten nie może pro 
wadzić do samouspokojenia; 
musimy dążyć do zupełnego 
wyeliminowania braków i

Będziemy orać 
szybciej, lepiej i taniej

Blorę udział w rozwijają
cym 61ę masowo współzawod
nictwie o tytuł przodującego 
traktorzysty Ziemi Koszaliń
skiej, zainicjowanym przez 
Alojzego Karankowsklego z 
PGR Oparzno. Zobowiązałem 
sle na traktorze marki,.Zetor" 
wykonać od 15 sierpnia do 31 
grudnia 360 ha orki średniej 
przeliczeniowej, zaoszczędzić 
na każdym hektarze po 2 kg 
•paliwa oraz wykonywaj starań 
nie 1 dokładnie wszelkie uprą

uważniej wsłuchiwać się w gło 
sy odbiorców.

BZPT w Bytowie produkował 
dotychczas galanterię drzewną 
— kałamarze, etażerki, biurka, 
łóżeczka dziecięce, leżaki. Obok 
tej produkcji zasadniczej wyra 
bialiśmy z odpadów artykuły 
gospodarstwa domowego, Jak 
deski do jarzyn, wałki, młotki, 
trzonki do narzędzi. Obecnie 
po szczegółowym przeanalizo 
wanlu naszych możliwości do
szliśmy do wniosku, że mamy 
możliwości zwiększenia asorty
mentu produkowanych wyro
bów, a tym samym lepszego 
zaspokajania potrzeb ludzi pra
cy. Szczególnie w niedostatecz
nym stopniu wykorzystywali
śmy odpady produkcyjne — te 
najdrobniejsze. Teraz będziemy 
z nich produkować klamerki. 
Również przystępujemy do pro
dukcji kasetek drewnianych na 
naczynia stołowe. Robotnicy 
naszego zakładu zobowiązali 
się już do wykonania pierwszej 
ich partii w ilości 5 tysięcy 
sztuk.

Powiat bytowski odczuwa 
silnie brak punktów usługo
wych, które przeprowadzałyby 
drobne, czy większe naprawy 
sprzętu gospodarskiego, mebli 
itp. Chłopom ciężko jest do-



W odpowiedzi na apel Lampkowskiego

Zadania nauczyciela wiejskiego
w realizacji planu skupu zboża

Sport ło nie tylko piłka nożna

Działacze połczyńskiej Unii powinni otoczyć opieką
wszystkie sekcje koła

Kina
KOSZALIN' — „Nowa Huta" — 

„Tajemnica linii okrętowej".
Seanse godz. 16. 18 i 20.13.
„Młoda Gwardia"—Rokossowo— 

„Sprawa do załatwienia".
Seans sodz. 18. *
SŁUPSK — „polonia" — 

„Pod tureckim jarzmem".
Seanse godz. 16. 18 i 20.
SŁAWNO — „Sława" — 

„Taksówka Nr 8886".
Seans godz. 18
UWAGA! Repertuar kin poda- 

jemy na podstawie komunikatu 
Okr. Żarz. Kin w Koszalinie.

Radio
’ PROGRAM I

30 listopada 1933 (piątek)
Wiadomości S.OS, 6.00, 7.00, 7.56. 

12.04. 16 00. 20.00, 23.00.
6.10 Aud. dla wsi. 5.20 Konc. 

6.10 Muz. 6.50 Glmn. 7.20 Muz.

Dlaczego?
...Prezydium Gminnej Rady 

Narodowej w Wytownie pow. 
Słupsk nie zajęło się dotych
czas remontem dachu w szkole 
podstawowej w Charnowie 
pow. Słupsk?

K. Gużel

Szachowe 
mistrzostwa Polski

W 10 rundzie turnieju sza
chowego o mlstrzostwo Polski 
Plater pokonał Witkowskiego, 
a Szymański — Dodę.

Partie: Clejka — Dworzyń. 
skl. Łuczynowlcz — Grynfeld 
1 Grąbczewskj — Szaplel za
kończyły się remisowo. Pozo, 
stałe partie odłożono.

Po dziesiątej rundzie prowa 
dzj Śliwa 6,5 pkt. (2 partie od 
łożone) przed Makarczykiem I 
Ziembińskim — po 6 pkt. (po 
jednej partit odłożonej).

Pozostałe sekcje pracują 
Już znacznie gorzej. Winę za 
to ponosi zarząd kola, który, 
opiekując się troskliwie pitka 
rzaml, „zapomniał" o zwolen
nikach innych gałęzi sportu, 
traktując Je po macoszemu. 
Mimo to Jednak sekcje mają 
w swych szeregach kilku do
brych zawodników. Np. w se
kcji lekkoatletyki pracuje do 
bry organizator, przeszkolony 
instruktor WF-u ob. Rzepec
ki który osiąga dobre wyniki 
Jako zawodnik. Niezłe rezulta. 
ty ma również T. l^la, który 
należy do czołowych miotaczy 
okręgu.

Koło zorganizowało zawody 
lekkoatletyczne, w których brą 
lj udział zawodnicy innych 
miejscowych kół sportowych 
— SKS-u 1 Spójni.

Te przykłady świadczą wy
raźnie, że koło ma dobre wa
runki do wszechstronnego roz 
woju. Działacze z zarządu mu

W Biuletynie Wydziału Oświaty PRN w Sławnie za paździer
nik czytamy m ln. „...na ezczególna uwagę zasługują osiągnię
cia azkoly w Jeżycach i jej kierownika kol. Czarkowskiego, 
który należycie postawił pracę szkoły pod każdym względem. 
Podejmując apel przodującego kierownika szkoły w Polanowie 
— kol. Lampkowskiego osiągnął to, że rodzice każdego dziecka 
ze szkoły w Jeżycach wywiązali się w 100 proc, z planowego 
gt upu zboża".

Poniżej zamieszczamy art. ob. Czarkowskiego, w którym mó
wi on o swojej pracy w tym zakresie.

7 50 Kalend. 8.00 Alid, ma n„v- 
dzieży szkół podstawowych. 8.26 
Konc. muz. popularnej. 9.0(1 Aud 
dla klas X. 9.40 Aud. dla przed
szkoli. 1105 Aud. dla klas IV. 1125 
Muz. 1 aktualności. 12.15 „Ni bwoJ 
ską nutę". 12.45 Aud. dla wsi. 
1300 Konc. rozrywk. 13 40 Pleśni 
Griega. 15.30 Aud. dla dzieci. 16 10 
Fragmenty opery „Lohengrin" 
Wagnera. 16.20 Muz. rozrywk. 
16.45 Skrzynka ogólna. 17.00 Ra
diowy kurs Jeżyka rosyjskiego 
dla zaawansowanych. 17 20 Llapu- 
now: 2 etiudy. 17 30 Polska muz. 
lud. 18.00 Wszechnica Radiowa — 
kurs II, wykład z cyklu: „Nauka 
o świecie" — „ZSRR — ostoja 
pokoju, demokracji i niepodległo
ści narodu". 18.20 Utwory Bacha. 
18 45 „Słuchamy muzyki" — aud 
słowno-muz. 19 15 Aud. dla mło
dzieży szkolnej. 20.28 Wlad. sport. 
20.38 Offenbach: Wiązanka z opt. 
„Zbójcy". 20.45 Fragm. pow. 
„Buchara". 21.05 Konc. symfo
niczny. 21.55 Felieton. 32.05 Konc. 
22.43 Muz. taneczna.

szą Jednak dokładać więcej 
starań o podniesienie poziomu 
działalności innych sekcji, aby 
dorównały one piłkarzom.

Stwierdzić trzeba, że praca 
koła napotyka na duże trudno 
ści z powodu braku sali gim
nastycznej. Również stan bo
iska, z powodu braku ogrodzę, 
nia. pozostawia wiele do ży
czenia. Trybuna jest zdewasto 
wana i wymaga odbudowy. Ko 
lo otrzymało na rok 1954 krc 
dyty na odbudowę tego obie
ktu w sumie 120 tys. zł. Ra
cjonalne wykorzystanie »tych 
funduszy pozwoli niewątpli
wie usunąć brakj i umożliwi 
kołu rozwinięcie lepszej niż 
dotąd działalności.

ST. KLIMAS

Koło epo't-wo ZS Unia w 
Połczynie Zdroju w przeciągu 
swei dwuletniej działalności o 
stąpnęło wiele znacznych suk. 
ceeów. Kolo ma kilka sekcji 
sportowych, jak: piłki nożnej, 
siatkówki, tenisa stołowego, 
szachową i lekkoatletyczną, po 
siada też własny lokal 1 boi
sko sportowe.

Najlepiej pracuje sekcja pił 
ki nożnej, najliczniejsza i do
brze wyposażona sekcja koła. 
Piłkarze połczyńskiej Unii zdo 
byli w tym roku mistrzostwo 
klasy B w swe| grupie, awan
sując do klasy A. Juniorzy 
Unii wywalczyli pierwsze miej 
sce w powiecie, zdobywając 
proporzec przechodni.

gala jak nalszybcfej uzdrowię 
nfa. Czvnnlkl nadrzędne po
winny. po przeprowadzeniu 
kontroli w n.-acownl Słupsk, 
zwrócić uwagę kierownictwa 
pracowni na te I 6zereg Innych 
niedociągnięć. ucząc Je właśct 
wepo traktowania pracowni
ków.

ZBYCH

Nakładem „Książki ! Wiedzy*4 
ukazał się ostatnio barwny repor 
taż. Edwarda Marca uczestnika 
trzeciej wycieczki chłopów pol
skich do ZSRR, zatytułowany — 
„Notatki i podróży do zleci r>- 
dziecklej*^

Marzec opowiada swoim czy tel 
ni kom o tym, co widział i czego 
się w ZSRR naucz-ł. Opisuje ser 
deczne. braterskie przyjęcie jakie 
go doznali uczestnicy wycieczki, 
szczegółowo Informuje o systemie 
pracy radzieckiego rolnictwa, or
ganizacji. metodach itd. S’r, 84 
cena — 1,80.
NOWOŚCI „KSIĄŻKI 1 WIEDZY*4

A. S. Nifintow — Rosja w 1843 
roku. Str 360 cena — 16.40

O ustroju kapitalistycznym. Str. 
' 96 cena — 1,50.

Budujemy Polskę socjalistyczną. 
Str. 9fl cena — 1.35,

Leon Wudzki — Jutro będzie 
lepiej, T II. Str. 36*1 cena—14,30.

G. Guriew — Nauka i religla o 
budowie wszechświata i przewi
dywaniu przyszłości. Str. 84 cena 
— 1,40.

Bydgoszcz 
nie rozegra meczu 
w Koszalinie

Jak nas informuje zarząd 
Sekcji PN WKKF w Koszali
nie. starania o zorganizowa
nie meczu mlędzyokręgowepo 
Koszalin — Bydgoszcz w pił
ce nożnej spełzły na niczym.

Bydgoszcz bowiem propono 
wala rozegranie spotkania w 
niedzielę 29 bm, W tym sa
mym terminie w Koszalinie 
odbędzie się ogólnowojewódz- 
ka narada aktywu piłkarskie
go i z tego powodu sekcje obu 
WKKF-ów nie osiągnęły poro
zumienia.

Tak wPc, miłośnicy plłkar- 
stwa w naszym województwie 
będą mueiel| poczekać na re
wanż za zeszłoroczną porażkę 
do następnego sezonu.

Największa placówka tereio 
wa Wof. Biura Projektów 
mieści sie w Słupsku. Skupia 
ona poważną Ilość Inżynierów 
1 techników, lecz niewłaściwy 
stosunek i złe traktowanie Ich 
przez kierownictwo powoduje, 
że wielu pracowników Jak np. 
ob. ob. Su lak 1 Gnego.-czvk — 
rezvgnu|e z pracy w przedsię
biorstwie.

Wypłaty należności za pra
ce dokonufe 6ię niezgodnie z 
przepisami. Np. premia za ja
kość pracy nie była wypłacana 
od chwili założenia przedsię- 
blorst wa.

Zbyt często zdarzają się 
..pomyłki" tego rodzaju, że 
niektórzy pracownicy pomija
ni sa w liście olać. Np. w kwie 
tniu i maiti bvło 14 tego rodzą 
Iu reklamacli, w sierpniu cał
kowicie Dominięto wypłatę dla 
jednego pracownika, a 6 pra
cowników nie otrzymało pobo
rów.

Pracownia słupska nie poeta 
da także biblioteki technicz
ne i. Brak odpowiednich przy
rządów Domiarowych 1 cenni
ków utrudnia pracę. Pomiarów 
dokonuie sie często... ilością 
kroków — Iw nie ma taśm 
mierniczych.

Dotychczas godzin nadlicz
bowych nie wypłacano. Obe
cnie — w chwili gdy grozf za
łamanie planów Inwestycyj
nych dla PGR — kierowni
ctwo uzyskało zezwolenie na 
godziny nadliczbowe. A wy
starczyło od początku dobrze 
postawić organizacyjnie pracę 
— lo j godziny nadliczbowe 
nie byłyby potrzebne.

Rada zakładowa przv pra
cowni w Słupsku niewiele ma 
do powiedzenia I traktowana 
jest lako niższe ogniwo Rady 
Oddziałowe! przy dyrekcji w 
Koszalinie.

Stosunki panujące w Słup
skim Biurze Projektów wyma

Nauczyciel szkoły pod
stawowej na wsi ma o- 
gromne możliwości 

wpływania na środowisko, w 
którym żyje, w którym co
dziennie przebywa, na ludzi 
z którymi codziennie się sty
ka. Okazli do rozmów, do pra
cy agitacyjnej 1 uświadamia
jącej nigdy mu nie brak. Tym 
bardziej. Jeżeli weźmie 61ę pod 
uwagę środki. Jakie stoją do 
Jego dyspozycji.

Oddziaływanie na środowi
sko Jest obowiązkiem 6polecz- 
nym nauczyciela — wycbowaw 
cv młodego pokolenia, właśnie 
z racji Jego zawodu — wycho 
wawcy. gdyż trzeba wziąć pod 
uwagę, że na dziecko oddziały 
wule nie tylko szkoła, ale i 
dom. Nauczyciel więc nie mo
że być obojętny w Jaki 6posób 
wpływa na kształtowanie 
świadomości dziecka Jego oto
czenie Doza 6zkołą. Musi więc 
6am starać sic oddziaływać na 
ten dom.

Oddziaływanie na środowi
sko — jest poza tym obowląz- 
kłem każdego nauczyciela Ja
ko obywatela. Nauczyciel — 
obywatel Polskiej Rzeczypo
spolite! Ludowej musi aktyw
nie wpływać na kształtowanie 
świadomości społeczne] 1 poli
tyczne] rodziców dziecka, po
magać w ten sposób w podno
szeniu te] świadomości u chło 
dów małorolnych 1 średniorol
nych. Musi stać się pomocni
kiem partii w realizacll Unii 
polltycznei partii 1 rządu ludo 
wego na W61.
i Olbrzymim oreżem w te] 
pracy sa tezy na II Zjazd par
tit. które zakładają poważny 
wzrost produkcji rolnej zarów
no w gospodarce indywidual
ne! tak 1 uspołecznionej — i 
przewldula dalszy, duży — bo 
o około 20 proc, w ciągu 
dwóch lat — wzrost stopy ży
ciowe! pracującego chłopi.

Zmienić stosunek do ludzi 
w Słupskim Biurze Projektów

Przed mistrzostwami 
ZS Gwardia 
w tenisie slotowym

Jak Już podawaliśmy w nie 
dzielę 29 bm., odbędą się w 
Koszalinie wojewódzkie mlst 
rzoetwa ZS Gwardia w tenisie 
stołowym. W zawodach tych 
weźmie udział około 30 za
wodników. Organizatorzy — 
Zarząd Wojewódzki ZS Gwar
dia ~ zapowiadają, że mist
rzostwa będą oliaadzone czoło 
wyrhj plng-pongistami zrzeszę 
nia z terenu całego wojewódz 
twa. Należy się zatem spo
dziewać dobrych | stojących 
na wysokim poziomie pojedyn 
ków.

Mistrzostwa zostaną' roze
grane w Domu Kultury przy 
ul. Morskiej. Początek o godz. 
9-teJ. . . i

bec państwa. Dzieci szkolne 
kilka razy pisały wypracowa
nia na temat: jak mój ojciec 
realizował plan skupu zboża". 
Oczywiście na początku nie
które dzieci pisały, że leli ro
dzice planu Jeszcze nie wyko
nali. ale Jednocześnie pvtałv 
rodziców dlaczego, — i kiedy 
żlx>że dostarczą. Np. Janek 
Cybulski z Porzecza — uczeń 
111 klasy napisał: „mój ojciec 
zboża leszcze nie dostarczył, 
ale zawiezie le fak tylko omló 

■ ci". Podobnie napisał w wyprą 
cowanlu domowym Kazik Cza 
Dliński I inne dzieci. Z poczat 
kłem października rodzice dzie 
cl z wszystkich gromad najeża 
cvch do szkoły w Jeżycach, a 
mianowicie z Jeżyc. Nowego 
Krakowa (Kolonii Jeżyckiej) 1 
Porzecza wykonali w 100 pro
centach plan dostawy zboża.

W ostatnim okresie dzieci 
pisały wypracowania na temat 
wykonania pozostałych obo
wiązków. wol>ec państwa przez 
Ich rodziców. W rezultacie te 
go. Już wielu chłopów wykona
ło le w całości — Jak np. Sta 
nlslaw Wlnturskf. Franciszek 
Zybura, Stanisław Nlezabitow- 
skl. Stanisław Koslarskl 1 In
ni. W klasie wisi teraz wyko
nany przez dzieci plakat z na
pisem: ..NASI RODZICE WY 
KONALI PLAN DOSTAWY 
ZBOZA DLA PAŃSTWA W 
100 PROC.".

Sprawy realizacll planów 
obowiązkowych dostaw dłe 
państwa omawiamy także na 
zebraniach rodzicielskich’. „

Ą LE nie tylko szkoła ma
**■ możność oddziaływania 

na wieś w kierunku moblllza- 
ci! chłopów do podnoszenia 
wydajności gospodarstw, do 
wykonywania zobowiązań wy
nikających w realizacji soju
szu robotniczo • chłopskiego. 
Poważne zadania 1 poważne 
możliwości posiada świetlica 
gminna — tetnleląca w naszej 
gromadzie — której Jestem kle 
równikiem. Świetlica ta wpraw 
dzle lstniele od niedawna 1 ma 
6zcreg poważnych braków — 
nie Jest jeszcze wyremontowa 
na. niedostatecznie wyposażo
na. ale żyje 1 pracuje.

Często po pracy schodzą się 
do nlel 6tanst chłopi 1 mło
dzież. Grają w szachy, słucha 
Ja radia, które otrzymaliśmy 
lako nagrodę od Woj. RN. 
wspólnie czytają gazety, orga 
nlzulemy pogadanki, czytamy 
książki. Szkoda tylko, że od 
dłuższego czasu w ogóle nie do 
ciera do nas gazetka powiato
wa ..Wiadomości Sławneń- 
skle". którą nasi chłopi daw
nie! chętnie czytali. .

Duży wpływ. Jak się przeko 
nallśmy. ma również propagan 
da poglądową. W świetlicy 
wykonaliśmy np. plakat z m<> 
del^m Pałacu Kultury 1 Nauki 
w Warszawie, robimy „bły
skawice". gazetki ścienne. Ga 
zetka zatytułowana ..Przez na
sze okienko" przedstawia duże 
okno, w którego poszczegól
nych szybkach umieszczone są

Niemowlęta 
mają głos

Smoczki są?
— Nie ma.
— Kiedy będą?
— Nie wiemy.
Tak jest we wszystkich droge

riach i aptekach w Słupsku. Ma
musie chodzą od sklepu do skle
pu, tracą czas I denerwują się. 
A maleństwa w żaden sposób nie 
chcą zrozumieć, że wmę za toki 
stan rzeczy ponosi „Centrofarm" 
w Szczecinie, który nie realizuje 
zamówień składanych przez 
handlowe przedsiębiorstwa uspo
łecznione, .

~ MS

UWAGA!
Prezydium Wojewódzkiej Rady 

Narodowej w Koszalinie zawiada 
mia. że skargi 1 zażalenia ludno* 
ńci będzie przyjmował w dniu 
20. XI, br. sekretarz Prezydium 
Woj. RN ob. Pondo w gabinecie 
przewodniczącego Prezydium Woj. 
RN I piętro pokój Nr 274.

Powinniśmy również 1 my, nau 
czyciele wiejscy — zarówno 
członkowie partii — lak 1 bez
partyjni — jak na przykład Ja
— uważać za swój obowiązek
— wzięcie czynnego udziału w 
tel powszechne] mobilizacji — 
laka potrzebna jest dla pełne
go urzeczywistnienia wspania
łego programu, ogromnych 1 
pięknych zadań, jakie postawi
ło przed całym narodem IX 
Plenum KC PZPR.

TAK la. Jako nauczyciel 
staram się oddziaływać 

na dzieci — a poprzez nie na 
rodziców — konkretnie w obe- 
cnel kampanii skupu zlx>ża I 
realizacll innych obowiązków 
W61 wobec państwa? Przede 
wszystkim poza zaleclaml prze 
widzianymi programem lekcef- 
nvm, przeprowadzam z dzie
ćmi pogadanki w formie swo
bodne! dyskusji, w których wy
kazu le lm. lak wiele zawdzię
czała pomocy państwa. Poga
danki te zawsze 6taram się Ilu
strować konkretnymi przykła
dami z naszej wsi. I tak np. 
opowiadając o tym. co pań
stwo ludowe robi dla zapew
nienia przyszłości dzieci—mó
wię nie tylko o ciężkim los.e 
chłopa w Polsce sanacyjnej, 
lecz przypominam też dzie
ciom ilu ich braci 1 kolegów 
kształci 6le obecnie na koszt 
państwa w szkołach średnich I 
—yższych, ukazu>e lm samem 
perspektywy dalszel nauki I 
nieograniczone możliwości u- 
zvskanla wszelkich zawodów. 
Np. z kolonii Jeżyce uczęszcza 
obecnie do szkoły średnie’ w 
Sław-lo Władz’* Kllcner, Ge
nowefa Czaplińska z Je+vć n- 
czeszeza do szkole zawodowej, 
sieroty — wnuczkowie,mnłorol 
nei członki z Jeżyc — Aleksan 
der Kuśmln 1 Jego siostra Li
dia uczęszczała do szkół śred
nich w Koszalinie 1 Sławnie. 
Paszkiewicz z kolonii Jeżyce 
kończy obecnie uniwersytet 
Itd.

W [nnych pogadankach oma. 
wiamy rozwój wsi w ciągu u- 
bległych lat.

Do wykonania planu skupu 
zboża przez naszą gromadę 
przyczynił się niewątpliwie 
fakt, że właśnie rodzice dzieci 
6źkolnvch — Jako pierwsi wy
konali ten 6wóJ obowiązek wo

odpowiednie, często wymienia 
ne artykuły. Na inne] gazetce, 
na zielonym tle. |est Jak gdy
by plan okolicznych trzech gro 
mad z wyciętymi z białego I 
czerwonego papieru dom kami 
poszczególnych gospodarzy. 
Przy każdym domku umiesz
czone sa znak! obrazujące, z 
których obowiązków wobec 
państwa dany chłop Już się wy 
wlazał. Codziennie przed ta ga 
zetka zbierała się chłopi 1 ob- 
serwulą postępy w realizacji 
planu dostaw. Jak duże lest 
oddziaływanie tej gazetki 
świadczy fakt, że kiedy Ją 
zawiesiliśmy — 1 okazało sie. 
że nie u wszystkich zaznaczy
liśmy wykonanie przez nich 
planu dostaw. — tacy gospoda 
rze lak np. Jan Pietrusik, A- 
gnleszka Szulc. Bolesław Szo
stak 1 Inni przyszli z kwitami 
dostaw I domagali 6ię aby 
znaczki te uzupełniono. Podo
bnie i Inni, po wykonaniu 
przez nich poszczególnych 
obowiązków p-zychodzą do 
świetlicy z kwitami 1 żądała, 
aby przy Ich nazwisku zagna- 
czono, że są ,,w porządku wo
bec państwa".

Oczywiście wymienione tu 
formy pracy nie wyczerpują 
wszystkich możliwości. NIewąt 
oliwie wielu kolegów nauczy
cieli wlelsklch ma w tym kie
runku znaczne lx>gatsze do
świadczenie 1 lepsze wyniki 
pracy. Myślę, że wymiana 
tvch doświadczeń na łamach 
..Głosu Koszalińskiego" wie
le pomoże w naszej robocie 
kulturalno • oświatowej 1 agi
tacyjnej w gromadzie.

WIKTOR CZARKOWSKI 
kierownik 

Szkoły Podstawowej 
w Jeżycach, pow. Sławno
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Przedsiębiorstwo Państwowe, Koszalin, ul. Alfred* L«mpe 18,20. r •• C—4—10639. Nr z»mówleni« 284.


